
                                             P  R  O  T  O  K  Ó  Ł   nr  XVIII/2015 
 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 15 grudnia 2015r. 
 
 
Miejsce obrad:   sala  konferencyjna  w Urzędzie Miejskim w Barczewie; 
 
Godzina rozpoczęcia obrad: 11.00 
 
W obradach sesji uczestniczyło 14 radnych – zgodnie z załączoną listą obecności. 
Nieobecny radny – Jarosław Bonus. 
 
Do punktu 1. 
 
Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady – pan Andrzej Maciejewski. 
 
Pan Andrzej Maciejewski powitał przybyłych na sesję. 
 
Do punktu 2. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad dzisiejszej sesji. 
 
Do punktu 3. 
 
Porządek obrad przyjęty  został  j e d n o g ł o ś n i e: 
 
4.Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej; 
5.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady; 
6.Interpelacje i zapytania radnych. 
7.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych. 
8.Odpowiedzi. 
9.Sprawozdania z prac stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie w 2015r. 
10.Plany pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie na 2016r. 
11.Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia  wysokości stawki tej opłaty na 
terenie gminy Barczewo. 
12.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do aktualizacji opracowania „Projektu założeń  
do planu  zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Barczewo 
na lata 2015-2030”. 
13.Projekt uchwały  w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu gospodarki nisko emisyjnej 
gminy  Barczewo do 2020”. 
14.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Barczewo 
na lata 2015-2024, 
15.Zmiana  budżetu na 2015r. 
16.Sprawy różne i wolne wnioski. 
17.Zakończenie obrad XVIII/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Do punktu 4. 
Protokół z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej przyjęty został przez radnych  
j e d n o g ł o ś n i e. 
 
Do punktu 5. 
Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami: 



1)zakończona została przebudowa placu i chodnika na ulicy Miłej; 
2)w trakcie realizacji jest budowa zatoki postojowej dla autobusów szkolnych w Łęgajnach; 
3)zakończono utwardzanie placu przy ulicy Wojska Polskiego 19a w Barczewie; 
4)trwa opracowywanie  projektu budowy odwodnienia  ulicy Lipowej w Łęgajnach; 
5)opracowywany jest projekt odwodnienia budynków socjalnych w Łęgajnach; 
6)trwa budowa  ogrodzenia boiska przy ulicy Północnej w Barczewie; 
7)trwają  postępowania w celu wyłonienia wykonawców usług; 
8)wykonano palisadę  brzegową na stawie ; 
9)przekazaliśmy radiowóz  dla Policji; 
10)statuetkę Copernikusa otrzymała  pani Anna Rok; 
11)odbyła się akcja „Szlachetna Paczka”; 

12)rozegrano Mikołajkowy Turniej Piłki Nożnej w dniu 12 grudnia 2015r; 

 

Do punktu 6. 

Pan Andrzej Maciejewski: 

-pan Adam Dowgiałło i pani Balbina Buras złożyli interpelacje; 

 

Pan Adam Dowgiałło: 

-moja interpelacja dotyczyła funkcjonowania Centrum Kulturalno-Bibliotecznego. Dziękuję 
za odpowiedź. Wydaje mi się , że trzon tej odpowiedzi  był nie taki. Nie wiem czy ktoś kto 
odpowiadał na interpelację wiedział co pisze. Po podjęciu uchwały było 2 miesiące do 
zwolnienia lekarskiego aby ogarnąć wszystkie sprawy w Centrum Kulturalno-
Bibliotecznym. Komisja Rewizyjna zajmuje się aktualnie  tą sprawą . 

 

Pani Balbina Buras: 

-dziś nie będę się wypowiadała na temat tej interpelacji; 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 

-7.12.2015r wpłynęła interpelacja pana Bogdana Caruka dotycząca  pilnej naprawy ulicy 
Traugutta; 

 

Pan Lech Nitkowski: 

-wczoraj odbyło się spotkanie z Domkami Jednorodzinnymi. Brak jest tam kanalizacji. 
Wiem również czym grozi  brak  chodnika  przy ulicy  Warmińskiej. Proszę nie 
przyspieszać bo nie wejdę w Traugutta nie mając stosownych  pozwoleń. Nie ma żadnych 
zaniechań . 

 

Pan Bogdan Caruk: 

-na chwilę obecną  zadowala mnie to; 

 

Pan Kazimierz Kozon: 

-czy coś wiadomo o dużej inwestycji posadowienia kanalizacji sanitarnej? 



Pani Halina Bronka: 

-w  imieniu Centrum Kulturalno-Bibliotecznego i Uniwersytetu III Wieku serdecznie 
Państwa zapraszam 21 grudnia 2015r do Skarbca Kultury na spotkanie  opłatkowe. 
Będzie tam zaprezentowana Barczewska Szopka; 

 

Pan Rafał Surmański: 

-zapraszam na Turniej „Integracje  Pokoleń”. Jest to połączone z kwestą na rzecz naszego 
ucznia ciężko chorego. Turniej odbędzie się 19 grudnia 2015r o  g.13.00. 

 

Pan Bogdan Caruk: 

-w dniu wczorajszym złożyłem interpelację mieszkańców ulicy Warmińskiej w Barczewie w  
sprawie budowy chodnika – dojście do działek. 

 

Pan Krzysztof Ludwiniak: 

-przy przebudowie drogi w Barczewku  nie planowana jest przebudowa oświetlenia . 
Proponuję wystąpić do Starostwa Powiatowego  z propozycją aby Starostwo  sięgnęło po  
środki do PROW-u na przebudowę oświetlenia a my dołożymy 1/2 środków jako wkład 
własny do projektu; 

-w imieniu Sołtysa Szynowa zwracam się z prośbą o oświetlenie  ciągu pieszego przy 
stawie w Szynowie ze względu na bezpieczeństwo przechodzących tą drogą 
mieszkańców; 

-jakie są losy „Gruntu na Medal”? Czy znalazł się inwestor? 

 

Pan Adam Dowgiałło: 

-czy nie możemy poszukać środków  w naszych jednostkach podległych? Czy w Centrum 
Kulturalno-Bibliotecznym, Zakładzie Budynków Komunalnych, MZOiZ, MOPS-ie i w  
innych jednostkach obsługę prawną może prowadzić prawnik z Urzędu? 

 

Do punktu 7. 

Pani Stanisława Mróz – Sołtys Wrócikowa: 

-chciałam podziękować radnym i burmistrzowi za oświetlenie i proszę o więcej; 

 

Przedstawicielka Rady Sołeckiej Wójtowa  poprosiła o załatanie dziur gdzie  ruch drogowy 
puszczany jest objazdem w momencie awarii sieci kanalizacyjnej. 

 

Do punktu 8. 

Pan Lech Jan Nitkowski: 

-posadowienie kanalizacji: przygotowane zostały dokumenty dla Agencji Nieruchomości 
Rolnych w celu doprowadzenia wody i odprowadzenia ścieków. Zostało to oszacowane na 
kwotę 5 milionów zł. Osobiście zawiozłem dokumenty do Agencji Nieruchomości Rolnych. 
Z naszej strony nie ma zaniechania. Uważam, że złożyliśmy komplet dokumentów, dobrze 



sporządzonych; 

-dla pana Caruka – my się do tego już przygotowaliśmy (chodnik). Tą ulicę należy uczynić 
bezpieczną. Niestety chodnik  można zrobić tylko górą.Będę informował o zaawansowaniu 
prac; 

-dla pana Ludwiniaka: 

-jest to etap gdzie Starostwo  przygotowało już pewne dokumenty. Jeżeli przebudowa 
będzie prowadzona z ZIT to nie można wchodzić jednocześnie z drugim programem; 

-”Grunt na Medal „– 10 hektarów  kupiła prywatna firma. Grunt jest niwelowany. 

 

Dla pana Dowgiałło: 

-zatrudnienie prawników – najpierw sprawdzę jakie jest tam zatrudnienie. Przyjrzę się 
temu; 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 

-ile zostało  „Gruntu na Medal”? 

 

Pan Lech Nitkowski: 

-według posiadanych informacji cały grunt został sprzedany. 

 

Pani Halina Bronka: 

-w kwestii uzupełnienia informacji dotyczącej budowy chodnika na ulicy Warmińskiej.Jako 
członek komisji Rolnictwa muszę stwierdzić, że ta sprawa jest już załatwiona. Komisja 
wspólnie z merytorycznymi pracownikami Urzędu dwukrotnie była w tym miejscu i 
stwierdziliśmy, że chodnik w tym miejscu jest niezbędny. Wykonany będzie w pierwszej 
kolejności. To jest już w trakcie  realizacji. Pani Osiecka na próżno się tak napracowała. 

 

Pani  Aleksandra Osiecka: 

-sprawa  ta była konsultowana z radnym panem Carukiem i będzie ona załatwiona 
wówczas jak mieszkańcy  zobaczą chodnik. 

 

Pan Bogusław  Matłoka: 

-na Osiedlu Domków Jednorodzinnych część mieszkańców  ogrzewa się gazem ale część 
pali byle czym. Proszę o interwencję. 

 

Pan Krzysztof Ludwiniak: 

-wiem, że  inwestycja  drogowa w Barczewku się przesunęła przynajmniej o rok więc 
mamy jeszcze dużo czasu aby to wykonać. Chodzi mi nie tylko o Barczewko ale  o 
wszystkie miejscowości naszej gminy. Działania takie dałyby  ogromne oszczędności. 

 

Do punktu 9. 



Sprawozdania z prac poszczególnych stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie za 2015  
przedstawione zostały przez Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej w 
Barczewie. 

 

Do punktu 10. 

Plany pracy stałych Komisji Rady na 2016r  przyjęte zostały bez odczytywania – wniosek 
przyjęty jednogłośnie (14 głosów). 

 

Do punktu 11. 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił pan Krzysztof Zdziarstek – kierownik 
Wydz.Budownictwa. 

 

Pan Bogdan Caruk – Przewodniczący Komisji do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych 

-projekt uchwały zakłada  opłaty w wysokości: 

1.dla segregowanych – 6,60zł miesięcznie 

2.dla zmieszanych – 12,00 zł miesięcznie 

nasza Komisja proponuje 6zł dla nieczystości segregowanych i 12,50 dla zmieszanych; 

 

Pan Kazimierz Kozon: 

-Komisja Rolnictwa proponuje stawki: 6zł za segregowane  i 12,50 za zmieszane; 

 

Pan Andrzej Moszczyński: 

Komisja pozytywnie opiniuje uchwałę i nie odnosi się do stawek; 

 

Pani Krystyna Mańkowska: 

-Komisja popiera stawki: 6,60 za segregowane i 12 zł za zmieszane. 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 

-będziemy głosowali stawki. Chciałem jednak powiedzieć, że musimy zdawać sobie 
sprawę z tego, że Gmina płaci tylko i wyłącznie  za odpady zmieszane. 

 

Pani Halina Bronka: 

-rozumiemy już wszyscy jaką ważną sprawą jest ochrona  naszego środowiska. W dniu 
dzisiejszym będziemy mieli okazję przegłosować stawki gdzie za odpady zmieszane płacić 
będziemy dwa razy więcej. Ja jestem za stawkami zaproponowanymi przez pana 
Burmistrza. 

 

Pan Lech Nitkowski: 

-po kilku latach mamy rozeznanie ile mamy śmieci. Wiemy ile nas będzie kosztowało 



wywożenie śmieci zmieszanych. 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 

-głosowanie stawek : 6zł za śmieci segregowane i 12,50zł za zmieszane: 

 

„Za”  powyższymi stawkami głosowali  wszyscy radni – 14 osób. 

 

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 

 

                                         U  C  H  W  A  Ł  A  nr  XVIII(122)15 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia wysokości stawki tej opaty na terenie gminy Barczewo. 

 

Pan Lech Nitkowski: 

-przy takiej dysproporcji będziemy pilnować co jest wrzucane do pojemników w 
wielomieszkaniówce. 

 

Do punktu 12. 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił pan Krzysztof Zdziarstek. 

Pan Kazimierz Kozon: 

-opinia Komisji Rolnictwa jest pozytywna. 

 

Pan Bogdan Caruk: 

-opinia Komisji do Spraw Gospodarczych i mieszkaniowych jest pozytywna. 

 

Pan Andrzej Moszczyński: 

-opinia Komisji Regulaminowej  jest pozytywna. 

 

Na sali obecnych jest 14 radnych. 

 

Rada Miejska  j e d n o g ł oś n i e  podjęła: 

 

                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVIII(123)15 

w sprawie  przystąpienia do aktualizacji opracowania „Projektu założeń do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Barczewo na lata 
2015- 2030” 

 

Do punktu 13. 



Wyjaśnienia przedstawił pan  Krzysztof Zdziarstek oraz pan Marek  Duda – przedstawiciel 
firmy, która opracowała plan. 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 

-z wypowiedzi Pana (Duda) wynika, że na dziurawych drogach kierowcy zużywają większą 
ilość paliwa. Otwiera to furtkę  o aplikowanie o środki na budowę dróg. Budowa drogi 
Wójtowo-Nikielkowo zdecydowanie podniesie komfort życia tych mieszkańców. W 
Nikielkowie w ostatnim czasie przybyło 478 osób. W tym samym czasie w Barczewie ubyło 
298 osób. Łatanie dziur w tej drodze spowodowało nerwy tych mieszkańców. Plan ten  
otwiera więc drogę  aplikowania  o środki na budowę dróg. 

 

Pan Krzysztof Zdziarstek: 

-pracownicy Urzędu zostali przeszkoleni z tego zakresu. 

 

Pan Lech Jan Nitkowski: 

-koordynatorem tych prac będzie osoba zatrudniona w Wydziale BIOŚ naszego Urzędu. 

 

Pani Halina Bronka: 

-oświetlenie uliczne z lamp solarnych jest chyba korzystniejsze dla środowiska niż 
oświetlenie z elektrowni? 

 

Pan Duda: 

-korzystniejsze są panele fotowoltaiczne. 

 

Pan Adam Dowgiałło 

-jak będzie wyglądała aktualizacja planu? 

 

Pan Duda: 

-przejść  musi  normalny proces legislacyjny i uchwalona będzie  przez Radę 

 

Na sali obecnych jest 14 radnych. 

 

Radni  j e d n o g ł o ś n i e  podjęli: 

 

                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVIII(124)15 

w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu gospodarki nisko emisyjnej Gminy Barczewo do 
2020 roku”. 

 

Do punktu 14.i punktu 15. 



Wyjaśnienia do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej i zmiany budżetu na 2016r 
przedstawiła pani Dorota Kondratowicz – Skarbnik Miasta. 

 

Pani Halina Bronka: 

-w zmianie budżetu zawarta jest dotacja dla Centrum Kulturalno Bibliotecznego w 
wysokości 32,5 tysiąca zł. Radni zastanawiali się czy przekazać te środki czy nie, 
ponieważ w tej instytucji nie wprowadzono żadnych działań, które zmniejszyły by ten 
deficyt. Staraniem jednak pani głównej księgowej i pracownikom deficyt ten się nie 
powiększył. Gdybyśmy nie przekazali tej dotacji to pracownicy nie otrzymaliby poborów w 
miesiącu grudniu. 

 

Pan Adam Dowgiałło: 

-czy w ciągu roku znajdziemy środki na ścieżkę dydaktyczną? 

 

Pan Dariusz Jasiński: 

-w tej chwili zamykamy rok. 

 

Pani Kondratowicz: 

-w tym roku tego nie zrealizujemy a w przyszłym jeśli będą projekty  to szukamy pieniędzy 
na wkład własny i przystępujemy. 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 

-proszę Państwa abyśmy w przyszłym roku pamiętali o budowie tej ścieżki w Wipsowie. 
Mamy wolę aby ja budować. 

 

Pani Krystyna Mańkowska: 

opinia pozytywna Komisji Finansów Publicznych w stosunku do zmiany WPF i zmiany 
budżetu. 

 

Pan Andrzej  Moszczyński: 

-opinia Komisji Regulaminowej również jest pozytywna. 

 

Na sali obecnych jest 14 radnych. 

 

Rada  13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” podjęła: 

 

                                             U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVIII(125)15 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2015-2024 

 



Zmiana budżetu. 

 

Rada Miejska 13 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym”  podjęła: 

 

                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVIII(126)15 

w sprawie zmiany budżetu gminy Barczewo na 2015 rok. 

 

Do punktu 16. 

Pan Bogusław Matłoka: 

-proszę o spowodowanie wycięcia 2 drzew: 

1)jedne drzewo przy drodze wojewódzkiej w okolicach firmy TEWES BIS 

2)drugie drzewo 300 metrów dalej; 

-proszę o zaproszenie na styczniową sesję kogoś decyzyjnego ze Starostwa odnośnie  
stanu dróg powiatowych. 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 

-wyślę zaproszenie dla pana  dyrektora Bal na sesję styczniową. 

 

Pan Adam Dowgiałło: 

-dziękuję wszystkim za udział w akcji „Szlachetna Paczka”; 

-gratuluje dla pana Ludwiniaka, który został strażakiem-ochotnikiem. 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 

-dziękuję radnym za pracę włożoną w przygotowanie szlachetnej paczki. Szczególne 
podziękowania dla radnej pani Bronka, pani Mańkowskiej, pani Kaczorowskiej. Dziękuję 
również pracownikom Urzędu, którzy również przygotowali taką paczkę oraz dla naszych 
Sołtysów za  przygotowanie paczki. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 

-ile mamy dochodu z podatku  od leśnictw; 

-jaki tonaż ma samochód prowadzący wywózkę z lasu; 

-chciałbym zaprosić  Dyrektora Lasów Państwowych w sprawie partycypacji w kosztach 
utrzymania naszych dróg. 

 

Pani Kondratowicz: 

-z podatku leśnego wpływa nam 270 tysięcy zł rocznie. 

 

Pan Bogusław Matłoka: 



-tonaż samochodu to ok. 40 – 50 ton 

-obciążenia powodowane przez nasze pojazdy są duże ale my płacimy do budżetu 
państwa konkretne kwoty. Szkoda, że te kwoty  nie trafiają do budżetu gminy a są to duże 
pieniądze. 

 

Pan Maciejewski: 

-ile jest metrów sześciennych  na takim samochodzie? 

 

Pan Matłoka: 

-od 25 do 30. 

 

Pan Kazimierz kozon: 

-stoi znak : 15 ton ładowności ale jadą samochody ogromne i dewastują drogę. 

 

Pan Matłoka: 

-drogę Kronowo-Barczewo Barczewko-Tęguty dewastują samochody jadące ze żwirem i 
to one najbardziej dewastują te drogi. 

 

Pan Kozon: 

-prosze zaprosić Dyrektora Lasów Państwowych; 

 

Pan Maciejewski: 

-z tego co mówił pan radny Matłoka  byłoby to bezpodstawne. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 

-może należy wnieść petycję do Ministra; 

 

Pan Maciejewski: 

-może to Pan uczynić. 

 

Pani Maria Sidor – mieszkanka Wójtowa: 

-budowa drogi Wójtowo-Nikielkowo jest to wspólne  dobro. Cieszymy się z tego, że 
jesteśmy ujęci w ZIT-ach i że są takie możliwości. Może w budżecie te milion zł to nie jest 
aż taka kwota, która zrujnuje budżet. My przecież nie mamy ani świetlicy ani boiska a 
nasze podatki, które wpływają do budżetu stanowią bardzo duży jego udział . Również 
mieszkańcy często angażują swoje środki aby wspomóc gminę. Wytypowana zostałam 
przez mieszkańców ulicy Agrestowej, którzy są ciągle zalewani. Obok posadowiona jest 
ulica Malinowa, która  boryka się z kanalizacją. Mieszkańcy tych ulic proszą o pomoc. 

 



Pan Andrzej Maciejewski złożył zebranym oraz mieszkańcom miasta i gminy Barczewo 
życzenia świąteczne. 

Do punktu 17. 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 

-stwierdzam, że  dzisiejszy porządek  został zrealizowany w związku z czym zamykam 
obrady XVIII/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. Dziękuję Państwu za udział. 

 

Protokółowała: 

Barbara Kwapis                                                   Przewodniczący  Rady Miejskiej 

                                                                            Andrzej Maciejewski 

 

 

 

                                              

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


